

Bergoglio XIX

The Archbishop was not afraid to pray with Christians of other traditions, whereas the Catholic Church is the overwhelmingly largest denomination [as we would say]. In Argentina he became friends with various Evangelical and Charismatic pastors, prayed with them regularly and worked to bridge the wide gap between self-proclaimed “Christians” and Catholics. A picture of him on his knees, eyes closed, with Charismatic pastors laying their hands over his bowed head created shock waves when it appeared in the local papers in Buenos Aires. Traditionalist Catholics declared him “apostate”. Of course the Charismatic movement had strongly affected the Church in Argentina as it did everywhere else, Bergoglio did not shrink back from it, and in fact his “conversion” occurred during a mass he celebrated for the Charismatic Catholics: “he saw what was holy and profound in the charismatic renewal,” recalls one of its leaders. He said “when I hear the praise as I’m coming to the altar, I feel my heart fill.” Just before he left for Rome and the conclave that would elect him, he met with half a dozen charismatic “pastors” who gave him a “word” that he must accept what happens in Rome. One of the pastors wrote of him “we discovered a man who was humble, simple; a man of prayer, close to the people.” After he became pope, they journeyed to Rome and he quipped with them “I told you I’d get you to come to Rome!”

IHM. pray for us,
Father Jerry

Bergoglio XIX

El Arzobispo no tenía miedo de rezar con Cristianos de otras tradiciones, aunque la Iglesia Católica tiene una de las mas grandes denominaciones (como diríamos) en Argentina, él hizo amistad con varios pastores Evangélicos y Carismáticos rezando con ellos regularmente, y trabajó para establecer puentes de comunicación entre los que se auto-proclaman como “Cristianos” y los Católicos. Una foto de él arrodillado y con los ojos cerrados, con pastores Carismáticos con sus manos colocadas sobre la cabeza inclinada de él creó un verdadero revuelo cuando apareció en los periódicos locales de Buenos Aires. Los Católicos tradicionalistas lo acusaron a él de ser un “apóstata”. Por supuesto, el movimiento Carismático ha afectado fuertemente a la Iglesia en Argentina como también lo ha hecho en otras partes, pero Bergoglio no se dejó afectar por eso; de hecho su “conversión” ocurrió durante una misa celebrada para los Católicos Carismáticos; “él vió lo que era profundamente santo en la renovación carismática”, recuerda uno de sus líderes. Él dijo: “cuando oigo las alabanzas en mi camino hacia el altar, siento que mi corazón se llena”. Poco antes de irse a Roma al cónclave que lo elegiría, él se reunió con media docena de “pastores” Carismáticos, quienes le dieron una “palabra”, que él tenía que aceptar lo que pasaría en Roma. Uno de los pastores escribió sobre él: “nosotros descubrimos a un hombre muy humilde, simple; un hombre de oración, cercano a la gente”. Después que fue elegido Papa, ellos viajaron a Roma y él bromeó con ellos: “Yo les dije que logaría traerlos a Roma..”

*ICM, ora por nosotros,
Padre Jerry*